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Referat fra møde 

Tirsdag den 17. september 2013 kl. 17.30, mødelokale F2, Frederikssund 

 

MØDEDELTAGERE 

Bodil Egelund 

Anne Marie Mathiesen 

Ejkild Steen 

Kim Brendle 

Ninette Hartwich (afbud) 

 

Anne-Lise Kuhre 

Anne-Mette Risgaard-Schmidt (afbud) 

Hanne Kyvsgaard 

Pia Adelsteen 

Tina Tving Stauning (afbud) 

 

Marianne Larsen, administrationen 

 

 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden 

Ad 1: 

Godkendt. 

 

Sag nr. 2  Godkendelse af referat fra mødet 23. maj 2013 

Fra mødet 23. maj 2013 

Ad 2: 

Godkendt. 

Bodil Egelund medbragte svar fra Ældre- og sundhedschef vedrørende bevilling 
af hjælpemidler, på baggrund henvendelse fra borger. Det fremgår af svaret, at 
kommunen overholder reglerne på området. 

 

Sag nr. 3  Tilgængelighed. 

Ønske om en drøftelse blev rejst på sidste møde. 

Ad 3: 

Ejkild Steen orienterede om forskellige steder rundt om i kommunen, hvor 
handicaptoiletter og adgang til disse, ikke lever op til reglerne. 

Der blev rejst forslag om, at Handicaprådet udarbejdede en prioriteringsliste 
med forbedringer for handicappede. 

Der er taget kontakt til Byggeri og natur, som oplyser følgende om reglerne på 
området: 

Private erhvervsvirksomheder skal ikke nødvendigvis stille handicaptoiletter til 
rådighed. F.eks. har butikker ikke pligt til at have kundetoiletter. Hvis en butik 
alligevel vælger at stille toiletter til rådighed for kunderne skal mindst et toilet 
være handicapvenligt.  

 

Handicaprådet  
 

http://www.frederikssund.dk/media(26541,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29611,1030).pdf
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Det er således ikke så afgørende, om der er tale om et privat erhverv eller en 
offentlig virksomhed. 
Det er mere afgørende, om toiletterne skal fungere som personaletoiletter eller 
kundetoiletter. 
På de etager, hvor der etableres toiletter, der skal anvendes af andre end 
personalet, skal mindst et af toiletterne være et handicap toilet.  
Restauranter/cafeer o.lign med spisende gæster skal have et kundetoilet. Af 
ovennævnte følger, at dette toilet som udgangspunkt skal være et handicap 
toilet. 
Ved etablering af toiletter i forbindelse med en ombygning skal det i hvert 
enkelt tilfælde vurderes, om det er muligt at etablere et handicap toilet uden 
indgribende ændringer i bebyggelsen.  

Det er ikke alle ombygninger, der kræver byggetilladelse. Som borger kan man 
henvende sig til Byggeri og Natur. Vi vil så vurdere den konkrete henvendelse 
og eventuelt bede ejeren om at redegøre for forholdene uden i første omgang 
at tage på tilsyn. 

Det har i 2013 været muligt at søge en tilgængelighedspulje, som administreres 
af Energistyrelsen. Der ”holdes øje” med, om det også bliver muligt i 2014 at 
søge puljen. 

Det nye Handicapråd pr. 1. januar 2014 opfordres til at fortsætte arbejdet med 
tilgængelighed og eventuelt afholde en temadag om emnet. 

 

Sag nr. 4  God Adgang 

”God Adgang” fremsender materiale om Mærkeordningen God Adgang. 

Samtidig opfordres til afholdelse af et uforpligtende møde, hvor God Adgang 

præsenteres samt hvilke fordele der kan gavne kommunen ved et samarbejde. 

Henvendelse fra ”God Adgang” 

Ad 4: 

Til efterretning 

 

 

Sag nr. 5  Kontaktpersonordning 

Ønske om en drøftelse blev rejst på sidste møde. 

Ad 5: 

Punktet udgår. 

 

 

Sag nr. 6  Drøftelse af høringsmateriale – Budget 2014 

Budgetmateriale - Budget 2014 

Ad 6: 

Handicaprådets høringssvar til Budget 2014. 

 

 

Sag nr. 7  Handicappris 2013 

Så er det igen ved at være tid til uddeling af den årlige Handicappris. Dagen 
bliver på den internationale handicapdag, tirsdag den 3. december, kl. 17.00. 

Kriterierne for uddeling af handicappris 

Ad 7: 

Der blev en kort snak om selve uddeling af prisen. Modtager af Handicapprisen 
for 2013 afgøres på Handicaprådets næste møde den 7. november kl. 17.00. 

http://www.frederikssund.dk/media(29225,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/budgethoering2014
http://www.frederikssund.dk/media(29717,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(10868,1030).pdf
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Sag nr. 8  Det Centrale Handicapråd 

Det Centrale Handicapråd arbejder for, at mennesker med handicap får reel 

indflydelse på beslutninger, som har betydning for, hvordan livet og hver-
dagen udformer sig for den enkelte. Derfor har de taget initiativ til et 

charter for brugerindflydelse, som både er et sæt principper og en konkret 
tjekliste til, hvordan man kan arbejde med brugerindflydelse i praksis. 

Det Centrale Handicapråd har taget initiativ til et charter for bruger-

indflydelse. Her findes seks principper for, hvordan man kan sikre bruger-

indflydelse i alle dele af et forløb. Chartret kan bruges som redskab eller 
inspirationskilde til at arbejde med brugerindflydelse.  

Charteret kan læses her 

Ad 8: 

Mulighederne blev drøftet. 

 

 

 

Sag nr. 9  Høringssvar fra Handicaprådet 

 

 Udbudsmateriale på udbud af stomi og urologiprodukter. 

Der er ikke indsendt høringssvar. På spørgsmål fra Bodil Egelund 
vedrørende udbudsmaterialet er det oplyst, udbudsmaterialet er 
fortrolig materiale, indtil det er offentliggjort, pga.  udbudsreglerne. 
I henhold til udbudsdirektivets artikel 2, skal alle tilbudsgivere sikres 
ligebehandling og gennemsigtighed. Hvis materialet har været offentligt 
tilgængeligt i forbindelse med en høring af fx ældre og handicapråd, 
eller en sagsbehandling i kommunen der ikke er lukket, kan der være 
mulige tilbudsgivere der ser materialet mens andre ikke ser det og 
dermed have længere tid til at udarbejde tilbud end andre. Herved kan 
ligebehandlingen ikke sikres og reglerne er overtrådt. 
Handicaprådet har derfor tavshedspligt overfor andre end medlemmer 
af handicaprådet. Rådets medlemmer må internt diskutere materialet, 
men må ikke snakke om materialet uden for rådet. 
 

 Handicaptoilet i hundecenter. 

(Høringssvar er indsendt) 

 

 

 

Sag nr. 10  Orienteringssager fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 

 

 Etablering af akutteam i sygeplejen. 

 

 

 

 

 

 

http://www.dch.dk/sites/default/files/Charter_web_1.pdf
http://www.frederikssund.dk/media(30006,1030).pdf
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Sag nr. 11  Meddelelser fra formanden 

 Det sidste møde vedr. Borgernes Hus blev aflyst. Næste møde afholdes 
den 24. oktober kl. 16.00. 

 Ved borgermødet for Handicap- og Psykiatriområdet deltog en del af 
Handicapudvalgets medlemmer til mødet der vedrørte psykiatriområdet. 
Der var enighed om følgende: 

 Der manglede et formål med mødet. 

 Det rettede sig mest mod hjerneskadede, og ikke den brede 
gruppe. 

 Det var for styret. 

 Nye ideer og kommentarer blev ikke taget alvorlige. 

 

 

 

Sag nr. 12  Eventuelt 

Anne Marie Mathiesen spurgte, hvordan et medlem i diabetes foreningen skulle 
forholde sig i forhold til et brev modtaget fra jobcentret. 

 

Næste møde i Handicaprådet: 

 

Torsdag den 7. november 2013 kl. 17.00. 


